# Report on Decision-Making, Communication Mechanisms, and Financial Procedures Palestine Technical University

Palestine Technical University adopts a clear organizational system for decision-making and communication, as well as for financial procedures, ensuring transparency and compliance with governmental requirements. This contributes to achieving the university's vision and strategic goals.

# First: Decision-Making and Communication Mechanisms

### 1. Official Meetings:

- o **University Board of Trustees:** An annual meeting is held to discuss the university's general policies and strategic plans.
- o **University Council:** Periodic meetings are held to address academic and administrative affairs of the university.

### 2. Dissemination of Decisions:

- Decisions issued by the Board of Trustees and the University Council are circulated to the various administrative and academic departments through the university's internal communication system.
- Each department is responsible for disseminating relevant decisions to concerned parties and publishing them on the official departmental websites or via internal email, depending on the nature of the decision.

#### **Second: Financial Procedures**

# 1. Preparation of Financial Reports:

- o The university's Financial Department prepares detailed periodic reports that include:
  - Sources of income.
  - Expenditures.
- o These reports are submitted to the university administration for review and feedback.

# 2. Coordination with the Ministry of Higher Education:

- As a public university, the final financial reports are submitted to the Ministry of Higher Education and Scientific Research.
- o These reports serve as the basis for preparing the university's annual budget.

# 3. Budget Dissemination:

o After the budget is approved, it is circulated to the administrative and academic departments of the university, each according to its area of responsibility and relation to specific budget items.

# تقرير حول آليات اتخاذ القرار والتعميم والإجراءات المالية جامعة فلسطين التقنية

تعتمد جامعة فلسطين التقنية نظامًا تنظيميًا واضحًا في اتخاذ القرار وتعميمه، وكذلك في الإجراءات المالية التي تضمن الشفافية والامتثال للمتطلبات الحكومية، بما يسهم في تحقيق رؤية الجامعة وأهدافها الاستراتيجية.

# أولًا: آلية اتخاذ القرار والتعميم

### 1. الاجتماعات الرسمية:

- مجلس أمناء الجامعة : يُعقد اجتماع سنوي لمجلس الأمناء يتم خلاله مناقشة السياسات العامة والخطط الاستراتيجية للجامعة.
  - مجلس الجامعة : تُعقد اجتماعات دورية لمجلس الجامعة تتناول شؤون الجامعة الأكاديمية والإدارية.

### 2. تعميم القرارات:

- يتم تعميم القرارات الصادرة عن مجلس الأمناء ومجلس الجامعة على مختلف دوائر الجامعة (الإدارية والأكاديمية) من خلال نظام التراسل الداخلي الخاص بالجامعة.
- تتولى كل دائرة تعميم القرارات ذات الصلة على الجهات المعنية ورفعها على مواقع الدوائر الإلكترونية
   الرسمية أو عبر البريد الداخلي حسب طبيعة القرار.

# ثانيًا: الإجراءات المالية

# 1. إعداد التقارير المالية:

- تقوم الدائرة المالية في الجامعة بإعداد تقارير دورية مفصلة تتضمن :
  - مصادر الدخلّ.
    - أوجه الإنفاق.
  - تُرفع هذه التقارير إلى إدارة الجامعة للاطلاع والمراجعة.

# 2. التنسيق مع وزارة التعليم العالى:

- باعتبار الجامعة حكومية، تُرفع التقارير المالية النهائية إلى وزارة التعليم العالي والبحث العلمي.
  - و تُعتمد هذه البيانات في إعداد الموازنة السنوية للجامعة.

# 3. تعميم الموازنة:

و بعد اعتماد الموازنة، يتم تعميمها على الدوائر الإدارية والأكاديمية في الجامعة، كلُّ بحسب اختصاصه و علاقته المباشرة بينو د الموازنة.